
            Možnosti a úroveň  sportování je 
přímo závislá na kvalitě sportoviště. Projede-
me-li se naším „okresem“ se zaměřením na 
sportoviště vidíme výrazný kvalitativní posun 
možností pro sportování občanů. Zrekonstru-
ovaná fotbalová hřiště v Telči, Třešti, Polné, 
Stáji, Velkém Beranově, Bítovčicích, Černí-
či, Dobroníně, Mrákotíně, zrekonstruované či 
nově postavené kabiny v Cejli, Velkém Bera-
nově, Stáji, Bítovčicích, nově postavené více-
účelové hřiště v Nadějově,  areál volného 
času v Polné, sportovní hala v Třešti to vše je 
vizitka dobrovolných funkcionářů tělový-
chovných jednot. Jejich úsilí by však nebylo 
dovršeno bez úzkého kontaktu a vazeb na 
obce a města, bez spolupráce se sponzory a 
neposlední řadě bez vlastní práce členů tělo-
výchovné jednoty.  

              Přes léto letošního roku doznala vý-
razných změn sportoviště v Polné, Mrákotíně 
a Stáji, kde hraje TJ Sapeli Janovice. Na to 
jak se sportovci, potažmo představitelé měst 
a obcí „poprali“ s nesnadným úkolem zkva-
litnění svých sportovišť jsme se zeptali sta-
rosty města Polná Jindřicha Skočdo-
pole, starosty obce Mrákotín Miro-
slava Požára a předsedy TJ Sapeli 
Janovice Jiřího Babínka:  

1) Kdy vznikla první myšlenka pro 
výstavbu, jak dlouho trvala její rea-
lizace a za jakou cenu ? 

2) Z jakých finančních zdrojů jste čer-
pali ? 

3) Jaký vidíte přínos Vámi realizované 
stavby a možnosti jejího využití ? 

4) Co poradíte ostatním TJ, SK, které 
by chtěly jít Vaší cestou ? 

Jindřich Skočdopole — 
starosta města Polná 

1. Myšlenka na víceúčelové 
hřiště, které pětitisícové 
město a široký region Polen-

ska potřebuje se rodila v hlavách zastupitelů 
již delší dobu. V roce 2004 byl vypracován 
projekt, který řešil víceúčelové hřiště dle 
územního plánu města. Celkové náklady na 
výstavbu tohoto hřiště, které nabízí hřiště na 
malou kopanou s umělou trávou a možností 
přestavby na volejbalové či nohejbalové kur-
ty, velkou skateboardovou rampu, koš na 
streetball, stůl na stolní tenis, sektor pro skok 
do dálky a vrh koulí, 60 m běžeckou dráhu s 
umělým povrchem a velké dětské hřiště pro 
nejmenší se zázemím pro výpůjčku sportov-
ního náčiní, činí 7 050 000,- Kč.  

2. Celkové náklady, které jsou uvedeny výše 
byly financovány ze dvou zdrojů, a to 4 050 
000,- Kč z dotace od Ministerstva financí ČR 
a zbývající částka byla kryta z rozpočtu měs-
ta Polná.  

3. Toto sportoviště v Polné za dva měsíce 
provozu ukázalo zcela svoje opodstatnění. Je 
využívané od ranních hodin do večera. Areál 
je neoplocený, město platí správce, který se 
stará nejen o pořádek, ale zajišťuje i výpůjč-
ku sportovního náčiní. V dopoledních hodi-
nách areál využívá 600 dětí Základní školy 
Polná.  

4. Radit je velmi složité, protože radit umí 
každý a záleží na tom, jakou cestou se jednot-
livá města a případně tělovýchovné jednoty 
chtějí ubírat.  

V našem městě je potřeba hlavně sportovní 
hala se zázemím pro sportování na fotbalo-
vém stadionu.  

Takže jediná cesta jak získat finanční pro-
středky do měst a tělovýchovných jednot je v 
rámci možností co nejvíce využívat dotační 
tituly, evropské peníze, grantové programy a 
v neposlední řadě i komunikovat s poslanci, 
Parlamentu ČR, které jsme si zvolili a ti jsou 
zde od toho, aby se snažili našim regionům 
pomoci. Jestli tomu tak skutečně je musí po-
soudit každý sám.  

Kvalita sportovišť v okrese roste 
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• Pasportizace 

Upozorňujeme TJ, SK, kterých se týká pasportizace, že termín 
pro aktualizaci pasportizačních karet je do pátku 

1.  prosince tohoto roku .  

Přílohou tohoto Zpravodaje jsou karty pasportu TJ/SK z loň-
ského roku. Věnujte prosím aktualizaci maximální pozornost.  

V případě, že nastaly změny, uveďte je do pasportu. Tento 
pasport orazítkovaný a podepsaný oprávněnou osobou  prosí-
me zašlete zpět na RS ČSTV Jihlava. V případě, že k žádným 
změnám nedošlo, uveďte na spodní část pasportizační karty 
větu: „ V roce 2006 nedošlo ke změnám“ a zašlete je zpět do 
sídla RS ČSTV Jihlava. 

Prosíme o dodržení termínu, neboť i RS ČSTV Jihlava musí 
Vaše pasportizační karty předat do ústřední ČSTV včas, jinak 
se vystavujeme možnosti krácení peněžních zdrojů z ČSTV. 

• Členská základna TJ a SK  

Upozorňujeme TJ/SK, že termín hlášení změn v členské základně 
je  také do 1. prosince 2006. Můžete využít také mailovou adre-
su: cstv.jihlava@iol.cz. Přílohou zasíláme formulář pro nahlášení 
nových členů. Pro odhlášení členů z Vaší TJ použijte výpis člen-
ské základny, který vám byl předán na RVH. Nedošlo-li ve Vaší 
členské základně v roce 2006 k žádnému pohybu, zašlete do sídla 
RS ČSTV Jihlava prohlášení, že v roce 2006 nedošlo ve Vaší 
členské základně ke změnám. Toto prohlášení musí být orazítko-
vané a podepsané oprávněným funkcionářem TJ/SK. 

Jestliže TJ/SK nezašlou aktualizovaný výkaz členské základny 
nebo prohlášení, že ke změnám členské základny nedošlo, vysta-
vují možnému finančnímu krácení zdrojů, které z ČSTV plynou.  

• Přehled sportovních akcí pro rok 2007 

Prosíme TJ a SK, aby nahlásily sportovní akce, které budou 
pořádat v kalendářním roce 2007, pokud možno i s termínem 
a kontaktní osobou. Tento kalendář bude sloužit jako podklad 
pro přidělování dotací z programu „Sportuj s námi“. 
Tento kalendář je také prezentován na webových strán-
kách RS ČSTV Jihlava — www.cstv.cz/jihlava 

• Finanční prostředky na údržbu a provoz TVZ pro 
rok 2006 

TJ a SK, kterým byly schváleny RVH finanční prostředky na 
údržbu a provoz TVZ je mohou čerpat na základě předložených 
účetních dokladů nejpozději do čtvrtka 30. listopadu 2006. 

• Medaile a Čestná uznání ČSTV 
VV ČSTV Praha uděluje na návrh RS ČSTV medaile „Za prá-
ci ve prospěch tělovýchovy a sportu“. Tato medaile by měla 
být oceněním za celoživotní významnou práci pro tělovýcho-
vu. Dále uděluje Čestná uznání u příležitosti životních jubileí, 
významných celostátních či mezinárodních akcí a oslav  vý-
znamných výročí trvání spolků. RVV ČSTV Jihlava bude 
udělovat v roce 2007 na návrh sdružených TJ a SK čestná 
uznání za práce ve prospěch tělovýchovy a sportu na úrovni 
našeho regionu popřípadě u příležitosti významných životních 
jubileí či oslav významných výročí trvání spolků. 

RS ČSTV Jihlava oslovuje tímto TJ a SK, které by touto for-
mou chtěly ocenit své funkcionáře či bývalé činovníky, aby 
své návrhy zaslaly do 31. ledna 2007 na adresu RS ČSTV 
Jihlava. 
 
• Účetnictví TJ, SK 
Zákon č. 264/2006 Sb. ve svém obsahu posunuje termín po-
vinnosti zavedení podvojného účetnictví v občanských sdruže-
ních, tedy i v tělovýchově, místo od 1.1.2007 na termín 
1.1.2008.  
Tímto posunem termínu se nám opětovně prodlužuje čas na 
zvládnutí tohoto nelehkého úkolu, který ČSTV podpořil zpra-
cováním programového vybavení ABRA G2. Na druhé straně 
si je však třeba uvědomit, že jde pouze o prodloužení termínu, 
a proto doporučujeme všem, aby se věcí i nadále vážně zabý-
vali a postupně na tento systém přecházeli. 
 
• Změna zákona o sdružování občanů 
S účinností od 3. 7. 2006 došlo ke změně zákona č. 83/1990 o 
sdružování občanů. Změna se dotkla úpravy názvu občan-
ských sdružení. Podle této nové úpravy musí název občanské-
ho sdružení povinně obsahovat text „občanské sdružení“ nebo 
zkratku „o.s.“ 
Občanská sdružení, která byla u MV ČR registrována do data 
3. 7. 2006 a tedy jejich název neobsahuje shora uvedený text, 
jsou povinna uvést svůj název do souladu se zákonnou úpra-
vou nejpozději do 3 let.   
               
• Nejlepší sportovec ČSTV 2006 
RS ČSTV Jihlava spolu se svými partnery opět připravuje vy-
hlašování ankety „Nejlepší sportovec ČSTV 2006“. Prosíme 
proto svazy, TJ/SK, aby přemýšlely o návrzích sportovců, kte-
ré by na základě jejich sportovních úspěchů vybraly jako nej-
lepšího sportovce Jihlavska za rok 2006. 
Navržený sportovec musí splňovat tato kritéria: 
1. Věk minimálně 15 let 
2. Sportovní výkony, jimiž se řadí do výkonnostní špičky v 
ČR za rok 2006. 
3. Musí startovat v soutěžích za subjekt sdružený v RS ČSTV 
Jihlava. 
V prosincovém Zpravodaji bude přílohou dotazník s návrat-
kou, kam svůj návrh můžete napsat. 
 
• Dotace na mládež z kraje Vysočina 
V měsíci srpnu byly TJ, SK rozeslány finanční prostředky, 
které poskytl kraj Vysočina na sportovní mládeže v TJ a SK. 
Rozdělení těchto prostředků schválila naše VH v květnu toho-
to roku. Dotační dopis je přílohou tohoto zpravodaje. 
• Dotace na činnost z vlastních zdrojů na rok 2006 
Dotace roku 2005 byly již ze strany ČSTV 100 % vykryty a 
rozeslány. Průběžně jsou rozesílány TJ,SK dotace na činnost 
pro rok 2006. Dotační dopis je přílohou tohoto zpravodaje. 
Prosíme o jeho předání hospodáři TJ. Další dotace budou zasí-
lány po obdržení finančních prostředků z ČSTV Praha. TJ,SK, 
které nemají běžný účet si mohou dotaci vyzvednout na RS 
ČSTV Jihlava každé pondělí od 8 - 11 a od 11,30 - 17 hod. 

Informace pro TJ/SK 
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              Všesportovní kolegium kraje Vysočina (VK) je zastřešujícím orgánem tělovýchovných a sportovních občanských 
sdružení s krajským uspořádáním a s působností v kraji Vysočina. Je orgánem, který zastřešuje i ČSTV v jednáních s krajem 
Vysočina o dotačních možnostech pro tělovýchovu a sport.  
              V roce 2006 se zástupci kraje Vysočina a zástupci VK dohodli na dotaci 4 mil Kč, která byla rozdělena takto: 

Všesportovní kolegium kraje Vysočina — zdroj 
finančních prostředků pro TJ, SK ? 

RS ČSTV Jihlava chválí 

RS ČSTV Jihlava chválí: 

• TJ Slavoj Polná a město Polná za vybudování sportovního areálu  U Studánky 

• TJ Sapeli Janovice a obec Stáj za vybudování kabin u fotbalového hřiště ve Staji 

• SK Mrákotín a obec Mrákotín  za zatravnění fotbalového hřiště v Mrákotíně 

• TJ Jiskra Dobronín za organizaci Volleyball CUPu Dobronín 2006 

 

Organizace Počet členů 25% Na členy Celkem Na 1 člena 

ASOCIACE ŠKOLNÍCH SPORTOVNÍCH KLUBŮ ČR 16 613 100 000,00 949 405,00 1 049 405,00 63,17 

TJ BLESK JIHLAVA   (ATJ SK) 284 100 000,00 16 230,00 116 230,00 409,26 

AUTOSPORT KLUB V ACR 708 100 000,00 40 461,00 140 461,00 198,39 

Krajská asociace Sport pro všechny Vysočina 8 156 100 000,00 466 101,00 566 101,00 69,41 

Sokolská župa plukovníka Švece 3 883 100 000,00 221 907,00 321 907,00 82,90 

ČSS ČR 41 100 000,00 2 343,00 102 343,00 2496,17 

Okresní sdružení sportů Havlíčkův Brod 4 348 20 000,00 248 481,00 268 481,00 61,75 

Regionální sdružení Českého svazu tělesné výchovy Jihlava 4 131 20 000,00 236 080,00 256 080,00 61,99 

Tělovýchovné sdružení Vysočina Pelhřimov 3 861 20 000,00 220 649,00 240 649,00 62,33 

Okresní tělovýchovné sdružení Českého svazu tělesné výchovy 
Třebíč 

5 399 20 000,00 308 544,00 328 544,00 60,85 

Okresní tělovýchovné sdružení Žďár nad Sázavou 4 031 20 000,00 230 365,00 250 365,00 62,11 

OREL župa KUBIŠOVA 452 100 000,00 25 831,00 125 831,00 278,39 

Klub českých turistů - oblast Vysočina 329 100 000,00 18 802,00 118 802,00 361,10 

Klub potápění Magická hlubina (SSS ČR) 259 100 000,00 14 801,00 114 801,00 443,25 

Celkem 52 495 1 000 000,00 3 000 000,00 4 000 000,00 XXX 

              Valná hromada RS ČSTV Jihlava rozhodla o rozdělení částky 256 080,- Kč na jednotlivé TJ a SK podle počtu mlá-
deže do 18 let věku. Dotace byly v průběhu měsíce srpna rozeslány.  
              Zástupci VK dále dohodli zrušení grantového programu Sport pro všechny 2007 a o částku tohoto grantového pro-
gramu navýšit dotaci pro VK v roce 2007. Další skutečností vyplývající z jednání je to, že členové VK (tzn. i TJ,SK sdružené 
v ČSTV) nebudou mít přístup ke grantovým programům Volnočasové aktivity 2007 a Jednorázové akce 2007. Do grantové-
ho programu Sportoviště 2007 naopak přístup mít budou. 
              VV RS ČSTV Jihlava na svém zasedání dne 21. září 2006 projednával problematiku této dotace a vyjádřil zásadní 
nesouhlas s kritériem rozdělení celkové dotace (viz nepoměr částek na 1 člena) a připravil pro jednání VK nové návrhy na 
kritéria dělení celkové dotace, tak aby dotace odpovídala skutečnému postavení ČSTV v rámci VK. 
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Politika a sport — komunální volby 

volby do zastupitelstev měst a obcí jsou především o kon-
krétních lidech, které známe nejen z veřejného, ale i pracov-
ního či osobního života, a ne o politice. Proto chceme vyzvat 
všechny sportovce a sportovní nadšence, aby šli ke komu-
nálním volbám a svým hlasem podpořili ty politické strany, 
hnutí a jednotlivce, kteří rozumným způsobem podporují 
život svých měst a obcí.  Chod obcí se nemůže zastavit, pro-
tože ten tvoří základ fungujícího státu a záleží teď jenom na 
nás, jakým směrem a kam se bude ubírat.  

V pátek 20. a v soboru 21. října proběhnou ve všech městech 
a obcích celé naší republiky volby do obecních zastupitel-
stev. V pátek budou volební místnosti otevřeny od 14 do 22 
hodin, v sobotu od 8 do 14 hodin. Máme tedy možnost bě-
hem těchto čtrnácti hodin zasáhnout do chodu své obce nebo 
města tím, že půjdeme volit členy zastupitelstva – představi-
tele obce či města. Všichni jsme asi zklamáni vývojem naše-
ho státu po volbách do Poslanecké sněmovny Parlamentu 
České republiky. Musíme si však v této době uvědomit, že 

Kvalita sportovišť v okrese roste (pokračování ze strany 1) 
a úsilí. 
  
4. Co poradit ostatním TJ, SK? Snad jen jediné. Zvolit si ten 
správný výbor a zastupitele obce, kteří budou mít snahu a 
chuť pro sport v obci něco udělat. Pak věřím, že se to všem 
povede.  

  
Jiří Babínek—předseda TJ Sapeli 
Janovice 
 
1. O výstavbě nových kabin uvažovala 
TJ Sapeli již několik let. Stále se však 
nedařilo vyřešit majetkoprávní vztahy 
pozemků sportoviště. To se podařilo 
vedení TJ až v roce 2005, kdy ve spo-

lupráci s vedením obce Stáj, zvláště starostou panem Mirosla-
vem Tumou a majiteli pozemků, rodinami Kourkových a Vac-
kových získala sportoviště do svého vlastnictví. Rozhodující 
podnět k výstavbě nových šaten dal v roce 2002 dlouholetý 
hráč a hospodář klubu Pavel Boháček, který celou akci zaštítil 
a spolu s manažerem klubu Janem Komárkem ji dovedli do 
zdárného konce. Prakticky za 16 měsíců (včetně velmi tvrdé a 
dlouhé zimy) vyrostla nová dominanta našeho stadionu.  
 
2. Stavbu v hodnotě cca 1,5 mil Kč podpořila firma Sapeli, 
obec Stáj, Fond Vysočiny a dále pomohly bezmála čtyři desít-
ky firem ať už finančně nebo materiálně, případně provedly 
některé odborné práce. Naši hráči a funkcionáři zde odpraco-
vali tisíce hodin. Ruku k dílu přiložila i řada občanů Stáje. 
 
3. Konečně se podařilo vybudovat zázemí odpovídající soutě-
žím, ve kterých naše týmy startují. Nové prostorné kabiny, v 
každé samostatné sprchy a WC, nové prostory pro rozhodčí. 
Před kabinami je zbudována oddělená terasa pro diváky. Nové 
je i zázemí pro jejich občerstvení. TJ Sapeli pořádá několik 
tradičních turnajů a sportovně společenských akcí, při kterých 
tyto nové prostory budou dostatečně využity. Sportoviště i 
kabiny jsou k dispozici i mládeži z obce Stáj a také je bezplat-
ně poskytujeme mládežnickým výběrům FC Vysočina. 
 
4. Hlavní je se nebát a vytvořit partu, kterou sice někdo řídí a 
vede, ale všichni jdou za svým cílem i přes překážky (a že jich 
bylo) a nepřestanou dokud akce neskončí. A musíte mít štěstí 
na lidi, sponzory, firmy. A to jsme my měli, za což patří všem 
velký dík. 
 

Miroslav Požár — starosta obce 
Mrákotín 

1. Kdy vznikla první myšlenka na 
zatravnění fotbalového hřiště váž-
ně nevím. Hřiště vzniklo hned po 
válce. Pracovali zde němečtí zajat-
ci. Před třiceti lety k němu přibyly 
kabiny. V Mrákotíně žiji již více 

jak 17 let a vždy jsem slyšel, že by bylo třeba hřiště zatravnit, 
protože  takové škaredé, nerovné, pískové nikdo   už v okrese 
nemá.  
    Vše nabralo asi ten správný směr před čtyřmi roky, kdy 
jsme s kolegy (nezávislými kandidáty) připravovali volební 
program na toto volební období. To jsme si zatravnění hřiště 
dali jako jednu z priorit. Začalo se po dva roky s výstavbou 
opěrného kamenného tarasu, který má za úkol zabránit sesou-
vání  velkého přilehlého svahu a jeho odvodnění. Pak přišel na 
řadu projekt. Ten byl zhotoven firmou PARK, v.o.s. Dukova-
ny. Samotná realizace rekonstrukce byla zahájena v polovině 
října 2005. Ještě na podzim byly provedeny základní terénní 
úpravy, byla vybudovaná nová odvodňovací soustava a polo-
žena automatická závlaha. Přes zimu byl dovezen písek a orni-
ce a namíchána orniční vrstva. Na jaře došlo ke kompletaci 
závlahy, rozvezení orniční vrstvy, urovnání, utužení a osetí. 
To se povedlo kvůli nepřízni počasí až na začátku června. Od 
té doby trávník ošetřujeme, sečeme a upravujeme okolí. Za 
hřištěm vyrostla nová písková plocha, na které  se může tréno-
vat a hrát další míčové hry jako nohejbal. Na poslední zářijo-
vou sobotu máme naplánované slavnostní otevření. 
  
2. Bohužel od těch, kteří mají sport podporovat jsme se peněz 
nedočkali. A tak do celkové rekonstrukce, která si vyžádala 
náklady větší než 1.750.000,- Kč  jsme se jako obec pustili 
sami. Naštěstí nám pomohl Krajský úřad kraje Vysočina a ze 
svých fondů nám za dva roky poskytl částku 620.000,- Kč. 
Bez této pomoci by se asi nepodařilo dílo dokončit. Proto 
Krajskému úřadu kraje Vysočina patří velké poděkování. 
  
3. Všichni zastupitelé, kteří jsme rekonstrukci podporovali už 
jsme ve věku, že si na hřišti pravidelně nezahrajeme. Snad jen 
na slavnostním zahájení. Všichni, ale věříme, že nový trávník 
přitáhne hlavně mladé kluky a to nejen z naší obce, ale i širo-
kého okolí. Pokud se podaří vyplnit jim činností na hřišti vol-
ný čas, naučit je pracovat v kolektivu, mít odpovědnost a najít 
u nich lásku ke sportu nebudou to zbytečně vynaložené peníze 


